
  

 

                                      

                                      PROCES-VERBAL, 

 
 Încheiat azi 07.08.2014  orele 1000 cu ocazia şedinţei ordinare pe luna august 
2014 ,conform convocatorului înregistrat la nr.2818/01.08.2014 . 
 La şedinţă sunt prezenţi 9 consilieri din totalul de 11 câţi numără consiliul local 
d-na Berbecaru şi dl.Niţi,fiind absenţi motivat.La şedinţă mai participă dl.Popescu 
Ionel Gabriel. 
 Doamna secretar intreabă dacă mai sunt obiecţii sau adăugiri la procesul verbal 
al şedinţei anterioare.Nefiind procesul verbal este supus spre aprobare şi este aprobat 
cu 9 voturi. 

Domnul preşedinte de şedinţă  prezintă ordinea de zi pe care o supune spre 
aprobare şi care este aprobată cu unanimitate de voturi.  
1.Proiect de hotărâre cu privire  la: numire reprezentant legal şi aprobarea noii cote de 
contribuţie proprie aferente cheltuielilor eligibile din proiectul Prima infiintare reţea 
de apă uzată(canalizare şi staţie de epurare) în satele Cungrea,Oteştii de Jos şi 
Cepeşti,com.Cungrea,judeţul Olt . 
                               Iniţiator:primar 
                                Raportează:Popescu Ionel Gabriel 
  2.Discuţii,întrebări,interpelări. 
 După prezentarea referatului se fac înscrieri la cuvânt. 
 Dl.primar:Referitor la acest proiect,acesta a fost depus din mandatul trecut,dar a 
fost subevaluat. SF-ul a fost făcut cu o firmă de care nu se mai ştie nimic de ea şi am 
fost nevoit să-l refac.Mâine o să merg la Bucureşti la AFM pentru a depune o nouă 
serie de documente. 

Dl.Popa:Sunt în faza de avizare.Să-i spui şi lui Liviu Preduţ să spună asta în 
comună,nu numai de ale lui. 

Dl.primar:Nu s-a mai găsit firma din Miercurea Ciuc pentru că a fost o 
subcontractare.Noi am luat-o aproape de la început.SF-ul a fost făcut din birou după 
cel întocmit de Chitea pe măsura 3.2.2.numai pe strada principală,fără a se ţine cont de 
cătune.L-am refăcut cu cei de la Otproiect,care au venit la faţa locului şi au refăcut şi 
PT-ul.Dl.Stancana în mandatul trecut a spus că un proiect aşa de mare nu se va putea 
materializa la noi în Cungrea.S-au cheltuit 5,8 miliarde pe proiectare şi acum am reluat 
procedura. 

Dl.Popescu:Normele europene impun şi canalizare. 
Dl.Stancana:E bine că se realizează investiţii în satele astea.Multă lume se 

întreba când am introdus gazele când se va face apă şi canalizare.Mulţi ziceau că 
Alexe a renunţat la proiect.Nu a renunţat, dar nu a fost bine făcut ,l-a refăcut şi acum o 
să obţină finanţarea.După mine cel mai uşor de luat bani sunt pe SF-uri.De astea nu 
întreabă nimeni dacă ia sau nu foc. 

Dl.primar:Nici Curtea de Conturi nu întreabă. 
Dl.Popa:E o etapă obligatorie. 
Dl.Stancana:Acum cred că nu va fi nicio problemă şi se va realiza repede, după 

un grafic stabilit de AFM şi primar. 
Dl.primar:Va fi afectată mult şoseaua. 
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Dl.Stancana:Avem deja gaze, apă şi acum vine canalizarea. 
D-na Dicu:Unde sunt ţevile de gaz şi apă nu mai poate veni canalizarea. 
Dl.Popescu :Nu va fi de dimensiunea celor de la oraş. 
Dl.Stancana:Canalizarea e făcută pentru apa menajeră şi baie.Nea Gheorghe de 

80 de ani va băga şi dejecţiile de la porci.O să ne ocupăm numai de desfundat. 
Dl.primar:Noi suntem, predispuşi la inundaţii.Avem specialişti care se pricep la 

racordări aiurea. 
Dl.Popescu:O să fie tot mai rare gospodăriile cu porci. 
Dl.Stancana:La Cungrea s-au racordat 3 inşi la apă, şi la canalizare cred că se va 

racorda doar unul.Sunt reticenţi la nou.La gaze la Cepeşti sunt doar 2-3 inşi. 
Dl.Săndulescu:Foarte bine că sunt reticenţi.Eu pe perioada de iarnă dau 7-8 

milioane la gaze. 
Dl.Popa:În campania electorală de ce veniţi cu sula în pantalonii primăriei că 

aduceţi gaze? 
Dl.primar:O să fie o problemă cu staţia de epurare pentru că e în zonă 

inundabilă. 
Dl.Săndulescu:Dacă am pornit pe acest proiect zic că trebuie să-l începem şi  

să –l realizăm cu succes.Fiecare trăieşte în acest climat ,şi cu o pensie medie de 500-
600 lei /lună nu poate răspunde la acest nivel de trai să plătească gaze, apă, canalizare. 
Fiindcă ţi-a scăpat un porumbel din gură şi nu dezvolţi,am să zic eu.Facem canalizare, 
dar ce facem cu gârlele?De la şcoală de la Oteştii de Jos şi până la hotar cu Urluiasca 
de la primar,viceprimar,consilier local nu mai ai curaj să mergi la ei la poartă.Zic, să 
facem joi o şedinţă extraordinară pe probleme de inundaţii pentru că suntem ruşinea 
oamenilor.Luăm hotărâre şi o trimitem la toate instituţiile şi la Guvern.Nu că ar fi 
probleme la Schitu şi Icoana,Cungrea ce are? 
 Dl.primar:Acolo zeci de case au fost luate de ape. 
 Dl.Săndulescu:Inundaţii de asemenea proporţii nu s-au mai produs pe raza 
comunei.Măsurătorile arată că un asemenea fenomen se întâmplă o dată la 100 de 
ani.Nu e normal ca oamenii să nu aibă o roşie în curte.Un fost primar cu 6 clase mi-a 
spus „vino lângă secretarul comunei şi nu vă mişcaţi până nu faceţi ceva”. 
 Dl.Stancana:Şi nimic… 
 Dl.Săndulescu:Petrolul a intervenit. 
 D-na Dicu:Noi ce aşteptăm să ne intre apa în case? 
 Dl.Stancana:Aurel zice că noi nu discutăm la şedinţe de consiliu.Comitetul 
Local pentru Situaţii de Urgenţă ,care este formată din primar,viceprimar şi alte 
persoane a întocmit rapoarte operative.Există un sistem de informare.Ce a depins de 
noi,zic că ne-am făcut datoria.Prioritatea zero la un moment dat erau gazele.Era unul 
pe nume Neamţu,care a zis  că „numai tu Stancana nu vrei să aduci gazele în comună”. 
Următoarea a fost apa şi acum gârla.E o porţiune de 2,8 km ,pe care şi prefectul a 
promis că după 15 septembrie o va rezolva.La Spătaru ce s-a făcut ,nu se mai cunoaşte 
nimic. 
 Dl.Săndulescu:Pentru că noi ne limităm când vine un utilaj şi râmă.S-a făcut un 
perete la deal de mine  şi acum când a venit apa la Dicu nu s-a mai dus. 
 Dl.Stancana:Şi ce o să facem noi în această şedinţă? 
 Dl.Săndulescu:O să elaborăm nişte hârtii,care vor ajunge unde trebuie. 
 Dl.Stancana:Singurul lucru e ca primarul să pună presiune pe prefect. 
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 Dl.Săndulescu:Voi vedeţi că cine a intrat pe mâna jurnaliştilor nu mai are 
scăpare?Cine credea că vor fi zdruncinate vârfurile?Pe mine m-au întrebat toţi 
domnule eşti consilier local,ce măsuri ai luat? 
 Dl.Stancana:Noi avem rapoarte operative. 
 Dl.Săndulescu:Faceţi memorii la Guvern. 
 Dl.Popa:Guvernul centralizează propunerile prefectului nu pe ale lui nea Costică 
din Cungrea. 
 Dl.Stancana:Joi să ne întrunim toţi ,să să mergem cu microbuzul şcolar prin 
toată comuna să vedeţi ce dezastru e.Ştiţi că nu ne-ar ajunge nici toţi banii judeţului la 
Cungrea? 
 Dl.primar:Ştiţi cât au alocat cei la la prefectură pentru casa dvs?2000 de lei şi 
m-au întrebat dacă aveţi asigurare. 
 Dl.Săndulescu:Am ,dar am şi dosarul suspendat şi nu ştiu de ce.Trebuie pus 
piciorul în prag.Nu vii tu de la prefectură şi de la consiliul judeţean doar ca să-mi ceri 
voturi.Am anunţat presei că drumul la Oteştii de Jos e distrus şi s-a asfaltat,am anunţat 
presa de groapa de gunoi şi s-a închis.Să nu vă pomeniţi cu probleme ce nu sunt bune. 
Deci ne vedem joi la ora 10. 
 Dl.Stancana:Şi care va fi ordinea de zi? 
 Dl.Săndulescu:Analizarea efectelor inundaţiilor. 
 Dl.Stancana:După mine trebuia renunţat la canalizare şi făcută gârla. 
 Dl.Popa:Daca-ţi dădea mediul banii de la canalizare. 
 Dl.Stancana:Există vreun proiect de hotărâre pe tema asta? 
 Dl.Săndulescu:Facem. 
 Dl.Nicolescu:Trebuie să înţelegem că nu gârla a venit peste noi, ci noi ne-am 
aşezat pe malul ei. 
 Dl.Stancana:E bine că facem canalizarea,dar e o problemă cu staţia de 
epurare.Va fi măcinată, săpată şi distrusă de apă.Nu ştiu cine a stabilit locaţia,dar nu a 
avut cap.Noi o mutam ,dar pierdeam finanţarea. 
 Dl.Popa:Sunt păreri pro şi contra.Eu apreciez că această canalizare e un act de 
cultură.De aici pasul făcut ,cred că Guvernul va avea grijă să protejeze localitatea,că 
nu îşi permite să dea bani pe apa sâmbetii,cheltuind zeci de mii de euro.Având 
apă,cetăţenii îşi fac o baie,îşi instalează o chiuvetă,un robinet în curte.Susţin acest 
proiect.Ştiu că lumea e conservatoare şi nu vede nimic bun într-o noutate.România e 
pe ultimul loc în Europa în ceea ce ne priveşte cu WC-ul în curte.Nevoia de a ne 
civiliza e mare.Noi trebuie să mai mergem cu 1-2 proiecte pentru comună.Constat că 
inundaţiile au adus neînţelegeri în comună.Poate va fi şi la noi o schimbare a climei.În 
toată lumea se întâmplă asemenea fenomene şi nu dispărut 10 cuiburi de roşii ,ci chiar 
au fost pierderi omeneşti.S-a anunţat că inundaţiile nu s-au terminat şi e posibil să mai 
vină la noi.Să nu fim mai presus decât cei care nu mai au nimic.Guvernul sau oricare, 
de unde să dea?În situaţii grele ,în loc să ne mobilizăm,stăm şi ne certăm între noi.Am 
văzut cetăţeni care nu au fost afectaţi de ape,dar au înjurat pe toată lumea,fără să pună 
mâna pe lopată.De când mă ştiu,cetăţeanul şi-a apărat proprietatea.Făcea canale pe 
unde venea apa,acum îl aşteaptă pe primar.Nu se poate aşa ceva. 
 Dl.Nicolescu:E o mare realizare canalizarea,e o chestie de civilizaţie.Cei care nu 
s-au racordat ,poate sunt ca mine.Am zis să mai aştept să vină şi canalizarea să nu fac 
două săpături. 
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 Salut iniţiativa şi-i mulţumesc primarului pentru construirea acestui teren de 
sport în curtea şcolii.Poate fi multifuncţional.Cu inundaţiile toată lumea a fost afectată 
mai mult sau mai puţin.Hai să ne mai ajutăm şi noi.Ce să facă un singur 
buldoexcavator în această comună? 
 Se supune la vot proiectul de hotărâre şi aprobat cu 9 voturi pentru. 
 Se declară închise lucrările şedinţei. 
 
                                    Preşedinte,                              Secretar, 

                         Petre Sorin NICOLESCU         Gabriela ANDRONIE 

 

 


